
1 
 
 
 

+ 

 
                                                                 Duben  2025 

 
 

        
 

 
Květen 2025 :  porady Praha-východ: 

 

Porada aktivu Praha-východ:            úterý 6. 5. 2025 od 15 hodin 
Jednání OV KSČM Praha-východ:    úterý 6. 5. 2025 od 16 hodin 

 

v zasedací místnosti 151, 3. patro, Praha, Politických vězňů 9. 

 
Úvodník 

Soudružky a soudruzi, 

jsme v době tisku Zpravodaje těsně před tiskovou 
konferencí hnutí Stačilo!, která představí v pondělí 31. 
března na své tiskové konferenci čela krajských 
kandidátek Stačilo! do Poslanecké sněmovny 
Parlamentu České republiky a volební program. Jména 
to budou jistě zajímavá, budou reprezentovat nejen 
osobnosti z KSČM, ČSNS, SD-SN, ale i další nezávislé 
osobnosti. Volební kampaň, (i když oficiálně začne až 
vyhlášením termínu voleb), tak postoupí do další fáze. 
Budou další  a další útoky na nás, nejen ze strany 

koalice a spřízněných médií, ze strany opozičních parlamentních stran, ale  
i z opozičních mimoparlamentních subjektů.  Právě proto, že představujeme 
reálnou alternativu nejen k vládě současné čtyřdemolice, ale i k sociálnímu 
paběrkování v rámci tohoto systému. Právě proto, že máme reálnou šanci 
v podzimních volbách uspět. 

     Naše okresní organizace je, jak doufám, na následující měsíce připravena. 
Vylepujeme plakáty, děláme veřejné akce a v tom kursu budeme pokračovat. 
Podpořili jsme v březnu veřejnou akci rozdávání květin  k MDŽ 8. 3. v Brandýse 
n. L., akci k 15. 3. v Čelákovicích  i demonstraci k 15. 3. 1939 na Václavském 
náměstí v Praze… Svou účastí jsme podpořili i mítink Stačilo! v Nymburce 25. 
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3., kde se prezentovala jak Kateřina Konečná, tak krajští zastupitelé (Jindřich 
Havelka, Zdeněk Štefek). 

     V posledním měsíci se konala některá klíčová jednání našich orgánů. 29. 
března se bude konat jednání ÚV KSČM (informaci přineseme v příštím čísle), 
před ním se konala 14. března 33. schůze VV ÚV KSČM. Pro kraje byly 
v malém množství  distribuovány přechodové plakáty mezi MDŽ  
a osvobozením s předsedkyní ÚV KSČM (formát A3). Májové  plakáty budou  
k dispozici na jednání ÚV KSČM. Schválili jsme stanovisko VV ÚV KSČM 
k politické situaci – KSČM odsuzuje škrty v podpoře bydlení a jeho 
nedostupnost. V aktuální politické situaci byly řešeny kandidátky – jednalo se  
s kraji vždy o první pětce, čela budou představena na tiskové konferenci 31. 3., 
následující jednání se zástupci krajů o dalším pořadí bude v dubnu. Stačilo! 
ustavilo své orgány, lídrem do PS PČR bude Kateřina Konečná, odeslán byl  
i dopis  členské základně. Připravuje se volební kampaň. 

     Informace z okresních a  krajských konferencí KSČM k tezím volebního 
programu byly zesumarizovány a řada bodů je zapracována do velkého 
připravovaného programu Stačilo!. Probrali jsme návrh nezbytných změn 
Stanov KSČM – materiál je rozšířen o postoje z konferencí i postoj 
vnitrostranické komise, v otázce počtu členů ÚV KSČM  jsou největšími favority 
varianta 1 a 2. Pokud nebude nadpoloviční většina, zůstává asi současný stav 
( 1 člen za okres - cca 35% okresů si to přeje) – rozhodne celostranická 
květnová konference. Probrali jsme informace o stavu členské základny k 31. 
12. 2024 – je nás 16.843 členů. Největší přírůstek  členů máme my, OV KSČM 
Praha východ – 7 členů. Materiál jde taktéž na jednání ÚV KSČM. Schválili 
jsme zabezpečení 14. zasedání ÚV KSČM 29. 3. 2025, předtím bude ještě 
jednat VV ÚV KSČM. V programu má být Úvodní slovo předsedkyně ÚV KSČM, 
Stanovisko k aktuální politické situaci, Informace o kandidátech KSČM na 
kandidátkách „STAČILO!“, Návrh na úpravu Stanov KSČM, Informace  
o stavu členské základny k 31. 12. 2024, Aktuální ekonomické záležitosti, 
Vyhodnocení hospodaření organizační jednotky ÚV KSČM za rok 2024, Výroční 
finanční zpráva KSČM za rok 2024, Stanovisko ÚRK k Vyhodnocení 
hospodaření organizační jednotky ÚV KSČM za rok 2024 a Výroční finanční 
zprávě KSČM za rok 2024, Informace o situaci a.s. Futura, Přehled aktuálních 
úkolů z jednání VV ÚV KSČM a ÚV KSČM, Personální změna v Hospodářské 
radě ÚV KSČM, Personální doplnění Komise vnitrostranické práce ÚV KSČM, 
Stanovisko OV KSČM Praha 10, Různé. Byl předložen návrh na vydávání e-
časopisu Alternativy jako ústřední činnosti CSTS (i se změnou statutu CSTS). 
Podpořili jsme konání semináře Komise žen ÚV KSČM. „Ženy – bojovnice za 
mír (80. výročí konce 2. světové války)“ v sobotu 12. dubna 2025 v 10.00 hod. 
v Praze. 
     Konalo se též jednání našeho okresního výboru. Ten se 4. března zabýval 
kromě informací z vyšších orgánů i stavem základních organizací. ZO při OV 
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má 13 členů, 4 členové mají již zaplaceno na celý rok. ZO Brandýs nad Labem 
má 12 členů, ZO Stará Boleslav 4 členy, stejně jako Popovice. Probírali jsme  
i hodnocení rozpočtu za rok 2024. Rozpočet skončil sice se ztrátou – 1656,58 
Kč, ale OV investoval vyšší částku do propagace (plakáty, výlepy atd.), měl 
větší příjmy z členských příspěvků, ale menší úrok na terminovaném vkladu, 
větší byly i náklady nájemné. 

     Hodnotili jsme  okresní a krajskou konferenci. Okresní konference byla 
ohodnocena dobře, krajská konference nebyla tak organizačně připravena jako 
okresní a nezabývala se vůbec programem strany. Úkoly z naší konference se 
postupně plní. 

     Zabývali jsme se přípravou májových oslav. Budeme mít na výlep plakáty dle 
mediálního plánu ke květnovým událostem. Oficiální akt k májovým oslavám 
bude 9. května od 17.00 hodin na Olšanských hřbitovech v Praze. Předtím se 
koná několik akcí v Praze.  

Je třeba nahlásit termíny květnových pietních aktů na našem okrese do 28. 3., 
aby mohly být publikovány v dubnovém Zpravodaji. 

Probrali jsme i přípravu Zpravodaje 4/2025 a přípravu porady funkcionářů.  
V pondělí 31. března se bude konat také Zastupitelstvo Středočeského kraje.  
O jeho výsledcích budeme informovat následně. Jisté je ale to, že budeme jako 
krajská organizace KSČM dělat kampaň proti zdražování veřejné dopravy. Na 
kraji chce totiž vládnoucí klika zdražit jízdné až o 30%. 
A tomu my říkáme Stačilo! 

 Zdeněk Štefek 

K Zastupitelstvu Středočeského kraje 31. 3. 2025 

 
31. března zasedá 4. Zastupitelstvo Středočeského 
kraje.  
Zastupitelé za Stačilo!: 

 nepodpoří návrh koalice STAN a SPOLU 
poskytnout 3 mil. korun spolku Team 4 Ukraine. V 
důvodové zprávě je sice jako účel uvedeno „evakuační 
autobusy“, ale ve smlouvě nic takového není, chybí i 
vlastní žádost o podporu a transparentní účet spolku. 
Stačilo! navrhne darovat ony 3 miliony Českému 
červenému kříži, ten ví nejlépe, jak pomoci všem 
obětem válečných konfliktů. 

 Odmítají i Radou kraje schválenou individuální dotaci 1 mil. korun pro 
Jagello 2000 (firmu pana Topolánka, kterou nedávno z insolvence zachránil 
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zbrojní koncern CSG) na podporu Dne otevřených dveří na letišti v Čáslavi, kde 
může být dle smlouvy s USA americká základna.  

 Nesouhlasí s rozdělením přebytku hospodaření za rok 2024. Z volných 
prostředků neputuje ani koruna na konkrétní podporu bytové výstavby, ani 
koruna na nutnou podporu primární péče, tedy např. na ordinace praktických a 
dětských lékařů či zubařů. Stačilo! navrhne schválit 40 mil. Kč na podporu 
bytové výstavby a 10 milionů na program podpory primární péče. 

 Nesouhlasí s připravovaným zdražením jízdného ve veřejné dopravě až        
o 30%, byť záměr ještě Zastupitelstvo 31. 3. neschvaluje.  

 Budou kritizovat nepružnou a často neexistující zpětnou vazbu 
provozovatele veřejné dopravy na stížnosti občanů, ať již se týká přeplněných 
dopravních prostředků, nenávaznosti spojů či pravidelných zpoždění. 

V Praze dne 27. března 2025 
klub zastupitelů Stačilo! v Zastupitelstvu Středočeského kraje 

 

Jak jsem poznal nové přátele 

     Jako čtenáři našeho Zpravodaje dobře víte, že dlouhá léta organizuji tradiční 
pietní akty v Čelákovicích a okolních obcích.  
U příležitosti nadcházejícího 80. výročí osvobození Československa jsem přijal 
pozvání přítelkyně PhDr. Vladimíry Vítové Ph.D.,  předsedkyně 
Československého mírového fóra, na koordinační schůzku organizátorů 
pietních aktů v Praze.  
V neděli 23. března před polednem jsem dorazil do budovy ÚV. Akce se kromě 
mých přátel Majky Princové a Zdeňka Milaty zúčastnilo mnoho dalších osob. 
Složení účastníků mě mile překvapilo - převažovala střední a mladší generace, 
nejmladšímu účastníkovi bylo 15 let.  
      Pořadatelé místnost č.153 vyzdobili vlajkami Sovětského svazu, 
Československa a také standardou Společnosti Ludvíka Svobody. I když na 
pozvánce bylo avizováno občerstvení a pracovní oběd, skutečnost daleko 
předčila očekávání. Ženy z pořádající organizace připravily skutečné kulinářské 
hody, které významně přispěly k pozitivní atmosféře průběhu koordinační 
schůzky. 
       Hlavní organizátoři Yveta Rychtaříková a Ríša Štěpán přítomné seznámili  
i pomocí videoprojekce s naším společným cílem - uctění památky bojovníků  
a osvoboditelů, uhájení historické pravdy, na které závisí náš budoucí rozvoj, 
pozvednutí ducha a sebevědomí českého národa a povzbuzení občanů k větší 
Jaktivitě s cílem postupného vzedmutí nového národního obrození. 
       Hlavními organizátory projektu a jeho zaštiťovateli jsou společnost Magistra 
Vitae z.s., jejímž předsedou je přítel Josef Skála, Iniciativa NE základnám 
s prezidentem Václavem Novotným a Klubem historie tanku T 34 z.s.,  jehož  
předsedou je Petr Polášek. Mezi mnoha dalšími spolky a organizacemi, které 
se k projektu přihlásily, je i naše KSČM, LKŽ, KČP i STAČILO! 
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       Pořadatelé vyzvali přítomné k finanční podpoře projektu, ke spolupráci  
a pomoci při zajištění akce a její propagaci mezi veřejností. Protože se schůzky 
zúčastnila řada zástupců alternativních médií, tak i je vyzvali k propagaci na 
jejich stránkách a požádali o zasílání návrhů, nápadů a informací.   
       Po podrobném seznámení se s projektem byli přítomní vyzváni k diskusi. 
Do místy dosti bouřlivé výměny konstruktivních názorů jsem přispěl i já se 
Zdeňkem Milatou. Přítomné  jsme seznámili s našimi tradičními akcemi, které 
pořádáme každý rok u příležitosti 9. května. Informoval jsem je  také o tom, že 
jsme přesunuli naši tradiční májovou štafetu „Ani pomník bez kytičky“ na 8. 
května právě proto, abychom co nejvíce posílili  účast občanů na pietních 
aktech v Praze.  Ale co bylo nejdůležitější, byl fakt, že jsme si upřesnili a ujasnili 
podrobnosti a časové údaje dalších akcí, které v Praze 9. května proběhnou, 
abychom je mohli dále šířit a propagovat. 
       Rozcházeli jsme se po více než třech hodinách strávených se zajímavými 
lidmi, s nimiž sdílíme   společné názory a zájmy, navázali jsme nová přátelství a 
 slibili si další spolupráci na akcích. 
                                                                                                        Vladimír Duník    
 

V jednotě byla vždy síla, aneb všechno je jednou poprvé 

     Vážení přátelé, soudružky, soudruzi, čtenáři našeho Zpravodaje, obracím se 
na vás s prosbou a výzvou o spolupráci. Z minulých let dobře víte, že naše 
Městská organizace KSČM Čelákovice pořádá dlouhá léta 9. května pietní akty 
u příležitosti ukončení druhé světové války a osvobození Československa od 
nenáviděných okupantů. 
     Od covidu jako pietní štafetu za pomníky a pamětními deskami 
v Čelákovicích a  okolních  obcích  nazvanou „Ani pomník bez kytičky“, za 
účasti zástupců Ruské a Běloruské republiky. Letos poprvé v letité historii tento 
tradiční pietní akt proběhne den předem, tj. 8. května. Důvod je zcela prostý.  
     Za měsíc budeme slavit 80. výročí ukončení nejstrašnější války v lidských 
dějinách a osvobození Československa od nacistických vrahů, především 
zásluhou vojáků Rudé armády. Na tento den se připravují pietní akty na 
pamětních místech v hlavním městě, které vyvrcholí v 17 hodin na Olšanských 
hřbitovech u pomníku na Centrálním pohřebišti vojáků Rudé armády.  
   Nedávná masová účast na pietním aktu zde u příležitosti vítězství Rudé 
armády v památné bitvě u Stalingradu při akci „Stalingradská stuha“ ukázala, že 
když se lidé společných zájmů spojí, tak v jednotě je opravdu síla. Síla, které se 
naši političtí protivníci obávají více, než jsou ochotni přiznat.  
     Proto se na vás obracím s velikou prosbou a vyzývám všechny organizátory 
pietních aktů, zejména ve středních Čechách a místech dostupných Praze, aby 
své tradiční akty přesunuli na osmého či desátého května nebo jiný den, a svou 
účastí podpořili co nejvíce pietní akty v Praze. 
     Vám to tolik neublíží, ale když si uvědomíme, že když z vašich 10-15 občanů 
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ve vesnicích a menších městech, alespoň jedna pětina účastníků podpoří pietní 
akce v Praze, tak to bude obrovská masa lidí, která o sobě dá hlasitě vědět. 
     Nastávající výročí, ale zejména miliony obětí - vojáků i nevinných civilistů si 
naši úctu a vzpomínku beze sporu zaslouží. 
     Prosím o šíření mé prosby a výzvy všem organizátorům a slušným 
občanům.  
Moc všem děkuji za ochotu a pomoc. 
                                                                                 Vladimír  Duník, Čelákovice 
 

Pozvánky na květnové pietní akce 

 

Čtvrtek 8.5.2025  
Stará Boleslav –   9:00  pomníček Málka u kasáren 
                           10:00  hřbitov    
Jenštejn              12:00  
Přezletice            13:00                                                                                                                                                                                                                                        
Čelákovice a okolí: 
15:00  Náměstí 5. května  Pomník padlým 
15:25  pomník obětem 2. světové války u TOSu 
15:40  pamětní deska obětem 2. světové války na Sokolovně 
15:50  pamětní deska Aloise Vašátka ve Vašátkově ulici 
16:10  pomník Maška a Austa u Labe 
16:25  pomník obětem 1. a 2. světové války na náměstí v Sedlčánkách před 
           školou 
16:40  pomník Rudé armády v parku u Labe v Sedlčánkách 
17:20  pomník Rudé armády v parku Rudé armády v Záluží 
18:00  pomník obětem 2. světové války v parku v Nehvizdech 
18:15  pomník obětem parašutistů skupiny Anthropoid v Nehvizdech u hřbitova 
18:40  pomník obětem  2. světové války v Lázních Toušeň 
Časové údaje jsou orientační a mohou se operativně dle potřeby měnit. 
 

Pátek 9. května 2025: 
15:00   Brandýs nad Labem - hřbitov 

 

Pietní akty v Praze   
10:00  Olšanské hřbitovy  Centrální pohřebiště vojáků Rudé armády 
12.00  Náměstí Kinských  na místě odstraněného tanku č. 23, odtud přesun 
                                            účastníků na Klárov 
14.00  Klárov –  shromáždění účastníků pietního aktu – velká plocha 
Odtud přesun na Letnou, zde ukončení v 16:00 a přesun účastníků na 
Olšanské hřbitovy 
17:00  Olšanské hřbitovy- Centrální pohřebiště vojáků Rudé armády, kde 

vyvrcholí pietní akce slavnostního dne 
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Bez obalu 12/2025 

Fialu nemají rádi už ani doma. Někoho to překvapuje? 
Premiérova popularita je na rekordním dně, když Petru 
Fialovi dle nedávného průzkumu STEM věří jen 12 % 
dotázaných. I proto se Petr Fiala vydal na domovskou půdu 
své alma mater. Ani doma v Brně na Fakultě sociálních 
studií Masarykovy univerzity už však není Fiala prorokem. 
Jeho debatu s tamními studenty totiž narušili protestující, 
kterým vadilo, že debata je premiérovou předvolební 
kampaní a na akademické půdě nemá co dělat. 
     Už při příchodu do atria mladí lidé rozdávali letáky  
s titulkem: »Fialo, FSS už není tvoje«. Po necelé půlhodině 

debaty se v publiku postavili studenti a se skandováním »MUNI není pravý 
břeh« dali premiérovi jasně najevo, co si o celé akci myslí. Následně sešli po 
schodech, postavili se mezi Fialu a publikum, troubili na frkačky a další příznivci 
z vyšších pater v atriu házeli letáky. »Když v jednu chvíli oslavujete rozhodnutí 
Mezinárodního trestního soudu na vydání zatykače na ruského prezidenta 
Vladimira Putina, proč nerespektujete zatykač, který ta samá instituce vydá na 
izraelského premiéra? A proč ministra zahraničí ještě podporujete v návštěvě u 
tohoto premiéra? Přece si nemůžete vybírat,« konfrontovala Fialovu selektivní 
zahraniční politiku další z protestujících. 
     Někteří návštěvníci také upozornili na to, že »fakulta se čím dál více 
politizuje a přibližuje ODS«. Potěšilo mě vidět, že ani studenti už nejsou na 
Fialovy pohádky zvědaví a dali jasně najevo, co si o premiérově politice a její 
propagaci na akademické půdě myslí. 
Šmírování (zatím) odloženo 
Na dvou ministerstvech vedených Starosty – na ministerstvu vnitra  
a ministerstvu průmyslu a obchodu – se několik posledních měsíců pracovalo 
na tzv. šmírovací vyhlášce, která by umožnila sledování internetové historie 
občanů a její sdílení se státem. Starostové tímto bezprecedentním způsobem 
chtěli narušit soukromí všech lidí na internetu a získat kontrolu nad tím, jaký 
obsah si uživatelé prohlížejí. 
     Po prolomení bankovního tajemství jde tak o další návrh z dílny 
čtyřdemolice, který brutálním způsobem narušuje soukromí českých občanů. 
»Za finálními návrhy svého ministerstva, tedy takovými, které prošly mou 
kontrolou a kontrolou mého kabinetu, samozřejmě stojím. Tohle ale není ten 
případ,« uvádí k věci Vít Rakušan. Přiznává tak, že nemá kontrolu nad 
konečnými výstupy ze svého ministerstva? Nebo se snad jedná o PR poté, co 
se celá věc zmedializovala a lidé se proti šmírovací vyhlášce začali bouřit? 
     K celé věci se nezapomněl vyjádřit ani poslanec Jan Lacina, na kterého byla 
v posledních týdnech upřena pozornost kvůli jeho střetu zájmů ve věci 
zvyšování koncesionářských poplatků. Podle něj za záměrem šmírovat lidi na 
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internetu stáli »nějací lidé z ministerstva«. Řízení státu v podání čtyřdemolice  
v kostce. 
     Nechat potají nenápadně šmírovat lidi, a když si toho náhodou někdo 
všimne, tak my nic a můžou za to úředníci. Ukázkový byl i obrat ministerstva 
vnitra, který musela prezentovat jeho mluvčí Hana Malá, která ještě před 
týdnem řekla Českému rozhlasu dost bizarní tvrzení, že ministerstvo chce více 
sledovat lidi, aby mohlo méně zasahovat do jejich soukromí. Další těžký zářez 
do černohumorné sbírky výroků zástupců nejhorší polistopadové vlády. 
Tohle je ta rozpočtově odpovědná vláda? 
     A těžký zářez si připsalo také ministerstvo financí. Ještě sice ani neskončil 
březen, ale z vládní rozpočtové rezervy ve výši směšných necelých 8 miliard 
korun nezbylo nic. Kabinet se tak odmítl poučit z loňských zářijových povodní, 
kdy kvůli rozebrané rezervě nebylo kam sáhnout pro pomoc, a rezervu opět 
vyčerpal. »Využití rozpočtové rezervy pro účel podpory obnovitelných zdrojů 
energie není rozumné ani zodpovědné. Rozpočtová rezerva má sloužit ke krytí 
nepředvídaných výdajů. V tomto případě lze ovšem o nepředvídaných výdajích 
hovořit jen velmi těžko. Tento konkrétní problém s letošním rozpočtem byl navíc 
během jeho schvalování mnohokrát projednáván, a tedy předvídán,« podotkl 
hlavní ekonom Cyrrusu Vít Hradil. Vláda tak rezervu vyčerpala na položku, na 
kterou se zkrátka v rozpočtu nenašly peníze, a českým občanům teď holt 
nezbývá nic jiného než se modlit, aby nás opět letos nezasáhlo něco 
nepředvídatelného. Je totiž jasné, že pokud tato situace nastane, vláda nechá 
kvůli své neschopnosti jakéhokoliv plánování občany na holičkách. 
     Závěrem přikládám k zamyšlení dva citáty prezidenta Pavla, které se objevily 
v titulcích mainstreamových médií: »Omezit pušky, zakázat tlumiče. Prezident 
Pavel chce přitvrdit v zákonech o zbraních« a »Prezident: Ať jsme připraveni 
vzít zbraň do ruky a chránit svoji zemi«. Zdá se vám, že v jeho postoji chybí 
určitá kontinuita? Ale kdeže. Když jde o vlastní ochranu, považuje prezident 
vlastní občany za takřka nesvéprávné, ovšem když jde o válečnické choutky 
jeho a vlády čtyřdemolice, ty samé občany, kteří dle něj nejsou dostatečně 
svéprávní na to držet zbraň, by poslal okamžitě umírat do první linie, hlavně aby 
zbrojaři měli co žrát. 
Celní dvojí metr 
Pojďme se podívat na EU. 12. března vstoupila v platnost americká 25% cla na 
dovoz oceli a hliníku z celého světa včetně Evropské unie. A Evropská komise 
zareagovala plánem na oznámení vlastních cel na americký bourbon, lodě či 
motorky. Tato cla měla vstoupit v platnost 1. dubna a v půlce dubna pak měla 
vstoupit v platnost druhá vlna cel na americké výrobky zahrnující například cla 
na americkou ocel, hliník, plasty, textilie, domácí spotřebiče, produkty z kůže     
a dřeva, hovězí a drůbeží maso, cukr, mléčné produkty, ořechy, vajíčka či 
zeleninu.  
Jenže jak se zdá, Evropská komise začala ze svého postoje uvalit odvetné 
sankce na produkty z USA couvat. Poté co americký prezident Trump oznámil, 
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že pokud EU uvalí sankce na americký bourbon, odpoví Amerika 200% cly na 
evropská vína, odložila Evropská komise veškerá cla na USA až do poloviny 
dubna. Prý to pomůže při vyjednávání s Američany a v žádném případě to nijak 
neoslabí efektivitu odvetných sankcí. 
     Je to docela zvláštní dvojí metr. Na čínská elektrická auta Evropská unie 
uvalila minulý rok sankce bez jakékoliv provokace a opět tak našla způsob, jak 
pro evropské spotřebitele učinit auta nedostupnější. Ale jakmile by se cla měla 
dotknout amerického zboží, Evropa je ihned krotší, i když v tomto případě by její 
cla byla pouhou reakcí, a nikoliv nevyprovokovaným politickým rozhodnutím. 
Odvážně se tedy vrháme jen proti těm, co se USA znelíbí, i když je to na účet 
našich vlastních občanů, ale od páníčka se Evropa nechá klidně fackovat  
a jakoukoliv reakci, ať již jde o cla či jinou odpověď, odkládá. 
 
Odkaz na aktuální video naleznete zde: 
https://www.youtube.com/watch?v=jSMbT4RVydI  
Vystoupení na výboru ENVI v Evropském parlamentu: 
https://www.youtube.com/watch?v=hE5AilM3TkI  
Aktuální rozhovor pro Parlamentní listy: 
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/rozhovory/Ulet-ostuda-Konecna-se-
pustila-do-Nerudove-za-neznalost-historie-771213  
Termíny březnových debat:  

- Úterý 25. března – Nymburk – od 16:00 hod. v Obecním domě Kokos (B. 
Smetany 55) 

- Čtvrtek 27. března – Rozstání u Mor. Třebové – od 17:00 hod. v obecní 
hospodě u koupaliště (č. p. 80) 

Už v pondělí 31. března za 5 minut 12 proběhne tisková konference hnutí 
STAČILO!, na níž budou představeni lídři tohoto uskupení v jednotlivých krajích! 
Jak na mém Facebooku, tak na mém YouTube bude zajištěn živý přenos, takže 
můžete být při tom s námi!  
Krásné dny! 

Kateřina Konečná  
 

Dopis Kateřiny Konečné všem členkám a členům 

 
Vážené soudružky, vážení soudruzi, 
     řada z Vás se na mě či na vedoucí funkcionáře obracíte s dotazem, jak je 
možné, že nefiguruji ve vedení hnutí STAČILO! Vysvětlení je naprosto 
jednoduché. Zákon v ČR neumožňuje být členem/členkou dvou politických stran 
zároveň. Kdybych chtěla být volena do čela STAČILO!, musela bych vystoupit  
z KSČM. 

https://www.youtube.com/watch?v=jSMbT4RVydI
https://www.youtube.com/watch?v=hE5AilM3TkI
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/rozhovory/Ulet-ostuda-Konecna-se-pustila-do-Nerudove-za-neznalost-historie-771213
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/rozhovory/Ulet-ostuda-Konecna-se-pustila-do-Nerudove-za-neznalost-historie-771213
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     Překvapilo mě, že tuto obecně známou věc novináři (dokonce ti, které 
musíme platit z našich poplatků) buď nevědí, anebo dělají, že nevědí, aby mohli 
vnášet neklid mezi naše voliče. Řekla bych, že z blbosti to určitě nedělají, ale že 
je to součást širšího cíleného útoku tak, aby nám zamezili překreslit politickou 
mapu. 
     Pro KSČM ani pro Vás se nic nemění. Platí vše, co schválil VV ÚV KSČM     
i ÚV KSČM v souvislosti s působením našich kandidátů na kandidátkách hnutí 
STAČILO! 
     Závěrem bych ráda dodala, že i toto vnímám jako součást tažení proti 
návratu komunistů do Sněmovny. Vládní hlásné trouby vydávající se za 
novináře totiž zjistily, že na Stačilo! ani na KSČM nemohou absolutně nic 
použít. Žádné kauzy, žádné přešlapy. Proto se snaží vhodit mezi nás klín tak, 
abychom energii věnovali na debaty a dohady mezi sebou – a tím pádem 
neměli čas na prezentaci našeho programu, našich kandidátů, na výjezdy do 
regionů, na práci na sociálních sítích. 
     V roce 2021 jsem slíbila, že KSČM dovedu do Poslanecké sněmovny hlavní 
branou. Tak to je, a tak to bude. A že po nás budou štěkat a snažit se nám        
v tom zabránit? To bezesporu. 
Ale je jen na nás, jak odolní zvládneme vůči těmto nepřátelským útokům být. 
Chtějí v nás vyvolat pochyby. To ukazuje, že naše cesta je správná. 
Nenechejme je nás rozdělit! 
S pozdravem a díky za Vaši práci 
                                                                                                 Kateřina Konečná 
  
 

Z okresní konference OV KSČM Praha-východ 4. 2. 2025 

 
                                 Albert Einstein napsal: „Představivost je víc než vědomosti“ 
 
Na sklonku roku se jako každoročně významní politici prezentovali různými 
projevy. Všichni hledají cestu naší země k prosperitě a téměř všichni mluví  
o vzdělání vedoucí k prosperitě. Osobně si myslím, že naše ekonomika 
postrádá nevzdělance. Mluvím o lidech, kteří mají minimální vzdělání, ale jsou 
pro stát důležitější než vzdělanci. Nezpochybňuji důležitost vzdělání 
principiálně, ale společnost potřebuje určitý podíl těchto lidí. 
     Moje osobní mnoholetá zkušenost je taková, že vzdělanost se stává 
prostředkem, jak se dostat k finančním i ostatním zdrojům a vytvoření jakési 
doživotní renty. Kladete si jistě otázku, jak jsem se dostal  k těmto názorům. 
Jsem člověk, který se až příliš zabývá činností ostatních, přemýšlí až chorobně 
logicky. Asi jako Albert.  
     Nemohu si odpustit zhodnotit dnešní stav ekonomiky, která má spoustu 
technologií k dispozici, ale já vidím jen dominantní snahu pouze draze prodat 
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svou neschopnost. Způsob, jak se v současnosri opravují například dálnice, 
silnice, mosty a budovy, postrádá důvtip. Ze všeho čiší snaha utratit co nejvíce 
peněz. Zásadní podíl na této špatné situaci má dotační financování.    
Společnost má, bohužel, pocit, že tyto peníze padají z nebes a podle toho se  
k nim chová. A nyní je třeba si říci, která skupina občanů je více zodpovědná za 
tento stav. Každý ať si odpoví sám. Korunu tomu poté nasazují lidé absolvující 
univerzitu 3.věku, kteří si svou investici vezmou na věčnost. 
                                                                                                           Pavel Landa   

 

Obsahové připomínky z výročních členských schůzí a okresní 
konference ke stanovám a dlouhodobému programu 

 
Vyjádření k návrhu Stanov 
Změnu počtu členů ÚV KSČM doporučujeme 
projednávat/navrhovat až po důkladném rozboru, kteří 
zástupci kterých okresů se jednání ÚV neúčastní  
a proč. Prozatím zachovat stávající stav, tedy právo 
každého okresu zvolit si zástupce. 
V bodě 59 b. na str.11 změnit doporučuje na navrhuje   
(Mukařov) 
 Zachovat stávající variantu na složení ÚV KSČM: každý okres má svého člena 
+ vedení 
(Řež-závod) 
  
čl.29 Hmotně podporovat stranu, platit členské příspěvky (ostatní text 
vypustit)    
čl. 50 Nejvyšším orgánem základní organizace je členská schůze.. Čl. schůze 
ZO KSČM se schází dle potřeby a místních podmínek Schůze je schopná se 
usnášet, je-li přítomna třetina z celkového počtu členů ZO. (ostatní text 
vypustit)    
čl.69  Ponechání současného stavu!     
čl. 90 Člen KSČM platí měsíční příspěvek v doporučené výši 0,5 % jeho 
čistého příjmu, dle svých možností (min. 30 Kč/měsíc) Tento bod se vědomě 
dlouhodobě porušuje a neplní!!! 
Souhlasím s návrhem Z. Štefka – odmítnutí redukce členů ÚV KSČM, 
k ostatním bodům nemám připomínek 
Pro mě nejpřijatelnější návrh ke změně stanov je bod č. 4 
(Čelákovice) 
  
Je třeba vztah členství ve smyslu dobrovolnosti. Široké vrstvy mají odpor  
k politické práci. Ubývá masovosti ve všech stranách, viz. Piráti – vlivem 
pravice……………………. 
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Finanční příspěvky stanovit na dobrovolnosti, základní kádr strany tvoří 
důchodci, respektovat jejich hořkost a zklamání, cítí se podvedeni tj. předání 
moci 17.11 1989 
(Vyšehořovice) 
  
Vyjádření k návrhu dlouhodobého programu KSČM 
Oživení tezí dokumentu „Socialismus pro 21. Století“. Jde o to, aby tento 
dokument byl východiskem pro dlouhodobý program, nezapadl a byl rozšiřován. 
(Řež-závod) 
  
STANOVISKA KSČM    
KSČM odsuzuje škrty v podpoře bydlení a jeho nedostupnost 

(Praha, 14. 3. 2025) V uplynulých týdnech jsme všichni sledovali snahu 
poslanců z ODS a TOP09 prosadit do zákoníku práce výpověď bez udání 
důvodu. Teď v podstatě ti samí poslanci přicházejí s dalším absolutně 
asociálním návrhem. 
     Z tolik očekávaného zákona o podpoře bydlení chtějí udělat jen cár papíru! 
Zákon, který měl pomoct většině z jednoho milionu lidí ohrožených příjmovou 
chudobou, by se stal zákonem pro velice úzkou skupinu obyvatel. Nárok na 
podporu by patrně ztratila většina samoživitelek a samoživitelů a také část 
seniorů. 
     Asociálnost návrhu je provázena také dlouhodobou neschopností současné 
pravicové vlády P. Fialy nastartovat obecní a družstevní výstavbu, která by 
pokryla poptávku po cenově dostupném bydlení. Přitom je v České republice 
podle odhadů zhruba 160 tisíc lidí v bytové nouzi, dalšímu asi 1,5 milionu 
bytová nouze hrozí. 
     KSČM připomíná, že všechny vládnoucí strany desítky let ignorují bytovou 
krizi, která postihuje stále větší počet nemajetných občanů. 
     KSČM důrazně odmítá jakékoliv pokusy či vůbec myšlenky zákonodárců na 
omezení cílové skupiny, které má navrhovaný zákon o podpoře bydlení pomoci. 
KSČM má ve svém programu reálné návrhy opatření, která zajistí dostupné 
bydlení a pomohou započít s výstavbou obecních a družstevních bytů.  
Jde především o:  
•    zřízení státního stavebního holdingu a státní výstavbu bytů 
•    podporu využívání pozemků, které mají obce, města a kraje k dispozici 
•    podporu družstevní výstavby a družstevního bydlení 
•    zamezení spekulacím s bytovým fondem 
•    snížení nákladů na bydlení změnou energetické koncepce státu (energie 
bez burzy, výkup akcií vodárenských a teplárenských společností atd.) 
•    využití zdrojů, které mají tyto subjekty na účtech  
•    státní podporu moderní modulové výstavby 
                                                                                                        VV ÚV KSČM 
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Ze života základních organizací: 
 

8. březen 2025 

 
 Stává se pomalu tradicí, že 
v Brandýse nad Labem na 
náměstí u příležitosti 
Mezinárodního dne žen 
rozdáváme karafiáty 
procházejícím ženám. Také letos 
se v sobotu 8.března dopoledne 
u petičního stánku na náměstí    
u autobusové zastávky sešlo 
několik členů brandýské             
a boleslavské ZO za přítomnosti 
předsedy OV KSČM Praha – 
východ Zdeňka Štefka, 
kandidáta pro nadcházející volby 
do Poslanecké sněmovny 
Parlamentu České republiky za 

vlastenecké hnutí STAČILO!  
Využili jsme příležitosti konání pravidelných sobotních trhů a z tohoto důvodu 
nebyla o přítomnost žen nouze.   Potěšilo mě, že až na jeden mladší pár, který 
kategoricky odmítl se slovy: „ Od vás tedy rozhodně ne!“, načež jsem jim 
odpověděl: „Děláte chybu, přeji hezký den“, všechny ostatní oslovené ženy byly 
velmi mile překvapeny, když zjistily, že květinu s přáním dostaly od komunisty 
z hnutí STAČILO!. Některé po tomto zjištění přišly i k našemu stánku pro 
propagační materiály. Jedna trhovkyně s květinami mi po obdržení karafiátu 
věnovala na oplátku svazek medvědího česneku.  
      Při rozdávání květin jsem zažil i humornou příhodu. Zcela nečekaná byla 
reakce postaršího manžela, který, po obdarování jeho polovičky, pravil: „Teda, 
vy jste tomu dal, teď si to doma budu muset vyžehlit!“ 
Během necelé  hodiny jsme měli všechny karafiáty rozdané a nebyl by žádný 
problém jich rozdat mnohem víc. 
     S velkým potěšením jsem zaregistroval u nás v Čelákovicích, ale                   
i v Brandýse zvýšený zájem mužů, a zdaleka nejen seniorů, o tento svátek. 
Z blízkého květinářství nepřetržitě vycházeli muži, mladíci i malí chlapci 
s pugety květů. A že by je měli jako přílohu k sobotnímu obědu, o tom lze téměř 
s určitostí pochybovat. 
    Jak už většina z vás dobře ví, jsem celkem pravidelným účastníkem akcí 
pořádaných přáteli ze sousedního OV KSČM Nymburk. Na MDŽ jsem tam však 
ještě nikdy nebyl. Přijal jsem pozvání od předsedy OV Zdeňka Milaty a po 



14 
 

obědě vyrazil vlakem do Nymburka k mému potěšení i s manželkou. 
     Po příchodu do sálu v obecním domě KOKOS jsem zůstal stát jako opařený. 
Od Davida Kváče každá příchozí žena obdržela karafiát, u stánku s prodejem 
lístků do tomboly jsme si zakoupili ty, které zaručeně vyhrávají. Do sálu jsme 
dorazili několik minut po zahájení. Zrovna probíhala ukázka taneční skupiny ve 
stylu country.  
     Ze zkušeností z minulých nymburských akcí a našich čelákovických 
Posezení s přáteli u příležitosti MDŽ jsem očekával přátelskou, komorní 
atmosféru a cca 60-80 lidí. Nabitý sál mě doslova šokoval. Využili jsme 
přestávky mezi jednotlivými tanci a vyhledali přítelkyni Danielu, která nám 
držela místa. Netrvalo dlouho a s manželkou se rychle skamarádila. 
     K poslechu a tanci hrála živá muzika, která střídala různé žánry pro všechny 
generace. V průběhu ještě několikrát vystoupila taneční country skupina. Každá 
žena obdržela od pořadatelů kávu a sladký koláček. Asi v polovině zábavy byla 
vyhlášena tombola. Informace o tom, že každý los vyhrává, byla skutečně 
pravdivá. Na jeden los jsme vyhráli pamětní CD 25let rádia BLANÍK 
s reklamními předměty KSČM, na ostatní vtipné citáty známých osobností. 
Přítomní měli možnost zakoupit si u nedalekého baru a vybrat ze tří druhů piva, 
několika druhů vína, kávy i nealkoholických nápojů.  

     Zábavu řídil a moderoval Zdeněk Milata, který byl v neustálém pohybu. Byl 
jsem průběhem a okolnostmi natolik mile překvapený a vyvedený z míry, že 
jsem si, k mé lítosti, nenašel chvilku sednout si a popovídat nejen s ním, ale        
i ostatními přáteli.  

Ale každá akce jednou končí.  

Z výše popsaného musím, a to již po několikáté, hluboce smeknout před 
Zdeňkem a nymburskými komunisty, že našli tolik odvahy uspořádat takovou 
velkolepou veřejnou akci. Jsem přesvědčen, že tato skutečnost se odrazí            
i v konečných volebních výsledcích.  

     Opět se potvrdilo, že Zdeněk Milata je nejaktivnější a nejpracovitější 
komunista ve středních Čechách. Vím, že se opakuji, ale kdybychom měli ve 
svých řadách více Milatů, Štefků, Skálů, …, tak nemám vůbec žádný strach       
o budoucnost strany a volební výsledek STAČILO! 

                                                                                                       Vladimír Duník 

                                                                                                                                          

My nezapomínáme 

 
      V pátek 7. března jsem přijal pozvání přátel Klubu českého pohraničí (KČP) 
z Mělníka a zúčastnil se malého pietního aktu v Tykalových sadech u pomníku 
Kpt. Otakara Jaroše u příležitosti 82. výročí  jeho hrdinské smrti, kdy padl jako 
velitel obrany v památné bitvě u Sokolova.  
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      Památku tohoto statečného vojáka, občana Mělníka, jsme uctili, spolu 
s předsedou OR KČP Miroslavem Bártou, bývalou poslankyní Parlamentu ČR 
Jiřinkou Fialovou, předsedou OV KSČM Mělník Drahoslavem Hykou a několika 
dalšími přáteli, položením kytičky rudých květů.  
      Krátkým exkursem jeho života nás provedl člen místní Okresní rady KČP. 
Kapitán Otakar Jaroš ( in memoriam), je, jako první cizinec, nositelem vysokého 
státního vyznamenání Řádu Hrdiny Sovětského Svazu. 
     Jménem KR KČP jsem přítomným přátelům poděkoval za pozvání a účast, 
za to, že přišli uctít památku skutečného hrdiny, vyzval je k šíření historické 
pravdy mezi svými nejbližšími, občany, přáteli, sousedy a spolupracovníky        
a pozval je v sobotu k nám do Čelákovic na malý pietní akt u příležitosti 86. 
výročí začátku okupace Československa.  
                                                                                                       Vladimír Duník 
 

15. 3. 1939 v Čelákovicích 

 
V sobotu dopoledne 15. března 2025 si členové naší Městské organizace 
KSČM Čelákovice a Okresní rady Klubu českého pohraničí připomněli jeden 
z nejsmutnějších dnů historie Československé republiky. Uplynulo již dlouhých 
86 let ode dne, kdy německá nacistická vojska, na základě mnichovské zrady 
tehdejších spojenců, obsadila naše území a setrvala na něm dlouhých 6 let. 
Šest let nesvobody, utrpení a strachu  našich občanů, ale především smrt 
mnoha  nevinných obětí. 
     Již tradiční malý pietní akt jsme zahájili pověšením kytiček rudých květů na 
pamětní desku se jmény obětí  na budově Sokolovny na Masarykově ulici. 
Jménem pořadatelů, MěO KSČM Čelákovice, OR KČP, okresního výboru Praha 
– východ  a Společnosti Ludvíka Svobody přivítal přítomné občany, členy, 
přátele a hosty Vladimír Duník z místní  organizace, člen OV KSČM Praha – 
východ. 
      Pietního  aktu se zúčastnili zástupci z Brandýsa nad Labem - Staré 
Boleslavi, Nymburka, přátelé a členové KČP z Mladé Boleslavi. V. Duník omluvil 
i řadu přátel, Zdeňka Milatu, Josefa Skálu, Majku Princovou, Milana Krajču, 
Jardu Hudce a další, kteří se nemohli našeho pietního aktu zúčastnit, protože 
v tom samém čase byli přítomni na podobných pietních aktech v Praze a na 
dalších místech naší republiky. Po přivítání seznámil Vladimír Duník přítomné 
s historickými údaji, které bezprostředně předcházely obsazení ČSR                 
a nacistické okupaci.  
     Poté, díky informacím získaných od  pracovníků městského muzea, 
připomněl skutečná, historická fakta života členů KSČ v tomto  těžkém období 
v Čelákovicích. Již tři dny po násilném obsazení ČR začala hromadná zatýkání 
občanů gestapem na základě informací českého četnictva. V akci Gitter (Mříže) 
bylo během krátké doby zatčeno 183 občanů tehdejšího okresu Brandýs 
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n/Labem, z toho bylo 8 komunistů z Čelákovic. Potomci dvou zatčených ještě 
dodnes žijí mezi námi.  
K přítomným také krátce promluvil František Kovář, předseda KR KČP. Ve 
svém krátkém vystoupení připomněl utrpení a strach občanů v tomto těžkém 
období, ale i hrdinství a odvahu, která byla vykoupena krví a zmařenými životy 
nevinných. Vyzval přítomné, aby si tuto získanou svobodu nenechali opět 
sebrat. Zdůraznil důležitost neustále si připomínat a šířit mezi lidmi skutečná       
a nezkreslená fakta historie naší republiky. 
     Na závěr V. Duník poděkoval všem zúčastněným a vyzval je k masivní 
podpoře pietních aktů 9. května 2025 v Praze u příležitosti 80. výročí ukončení 
nejstrašnější války v lidských dějinách a osvobození naší Československé 
republiky od nenáviděných fašistických okupantů. 

                                                              Jménem pořadatelů Vladimír Duník 
 
Nymburk: V pondělí 17. března dopoledne se sešlo na Palackého třídě před 
Dělnickým domem s pamětní deskou se jmény umučených komunistů více jak 
20 občanů. Přišli vzdát čest památce komunistického místostarosty Nymburka, 
kterého bezprostředně po obsazení ČR nacističtí vrazi brutálně usmrtili, ale  
i všem ostatním obětem. 
    Po pověšení kytice rudých květů a České státní hymně pietní akt zahájil 
předseda nymburského OV Zdeněk Milata, který přivítal přítomné a vzácného 
hosta, místopředsedu ÚV KSČM Milana Krajču. Historická fakta o činnosti 
nymburských komunistů z tohoto smutného období připomněl člen ÚV KSČM  
a výboru OV KSČM Nymburk David Kváč. Po něm v krátkém, ale výstižném, 
projevu promluvil k přítomným Milan Krajča. 
     Pietní akt ukončil Zdeněk Milata poděkováním všem za účast a za to, že 
přišli připomenout a uctít památku obětí, na které nikdy nesmíme zapomenout. 
     A protože vše podstatné bylo řečeno a počasí nebylo zrovna příznivé, tak 
mně už nezbylo, než poděkovat  jménem svým a především KR KČP za to, že 
nezapomínáme. 

                                                                                              Vladimír  Duník 
 
Praha: 

V Praze jsme podpořili 15. 
3. 2025 akci, kterou svolala 
jako každý rok iniciativa Ne 
základnám na Václavské 
náměstí.  
Za KSČM promluvil Milan 
Krajča. Protiválečné 
zaměření bylo však zřejmé 
ze všech projevů řečníků. 
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Z besedy v Nymburce 

 
V úterý 25. března jsem se spolu se Zdeňkou Hajlekovou, Majkou Princovou, 
Majkou Šišákovou a Pavlem Landou zúčastnil besedy ve velkém sále Obecního 
domu KOKOS v Nymburce s Kateřinou Konečnou, předsedkyní ÚV KSČM, 
europoslankyní a lídrem kandidátky hnutí STAČILO! pro nadcházející 
parlamentní volby, a našimi krajskými zastupiteli Zdeňkem Štefkem a Jindrou 
Havelkou. Akci organizoval OV Nymburk. 
       Do sídla nymburských komunistů jsme s Majkou Princovou dorazili téměř 
hodinu před začátkem besedy, přivítali se s přáteli a obsadili místa v dosud 
prázdném sále. Asi půl hodiny před začátkem besedy do sálu už přicházeli  
první občané. Při vstupu je vítal hrou na kytaru sympatizující přítel, se kterým se 
znám z předešlých akcí.  
      Úderem 16. hodiny na pódium vstupuje Zdeněk Milata a vítá prvního hosta, 
kterým Jindra Havelka,  předseda  klubu krajských zastupitelů STAČILO!. Po 
něm přichází další krajský zastupitel, zkušený letitý matador Zdeněk Štefek  
a jako poslední přichází host nejočekávanější, naše neohrožená Katka 
Konečná. Všichni hosté jsou přivítáni bouřlivým potleskem. V té chvíli je sál již 
zaplněn z více jak tří čtvrtin. Střízlivým odhadem se besedy zúčastnilo asi 130-
150 občanů. 
       Jako první si mikrofon bere Katka, která ve svém úvodním slově, kromě 
poděkování pořadatelům a přítomným občanům, sděluje aktuální informace ze 
současné politické scény domácí i zahraniční a vybízí přítomné k otázkám. Po 
ní se chopí mikrofonu Jindra Havelka, který svou pověstnou výřečností 
nezůstává pozadu za Katkou a doplňuje ji informacemi ze svých letitých 
zkušeností zdravotníka a záchranáře, ale i z dalších oblastí a problémů 
Středočeského kraje. Jako poslední se dostává ke slovu Zdeněk Štefek. Ani on 
svým projevem nezaostal za svými předřečníky. Ve svém vystoupení se zaměřil 
zejména na informace z činnosti klubu  Stačilo! ve středočeském zastupitelstvu, 
na zákulisí, intriky a machinace vládnoucí bandy SPOLU a STAN, která velmi 
křehkou většinou pouhého jednoho mandátu zatím vládne. Obdobně, jako 
čtyřkolka v Parlamentu, tak i zde arogantně přehlížejí návrhy opozice  
a nedemokraticky se tak udržují  u moci. 
       Po úvodních vystoupeních přišel čas na otázky z publika. Na většinu z nich 
odpovídala Kateřina, ale oba zastupitelé ji vhodně doplňovali. V zajímavé 
diskusi zazněly otázky na hnutí STAČILO!, její strukturu a program, z oblasti 
zbrojení a podpory Ukrajiny války chtivou vládou, zdanění mezinárodních 
řetězců a velkých firem, železniční dopravy, obecného referenda, zachování 
svrchovanosti ČR a české koruny, zdravotnictví, bezpečnosti, nadcházejících 
voleb a s tím spojená korespondenční volba, která je velkým ohrožením tajné 
volby, již zaručuje ústava ČR.   
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      Otázek by ještě bylo mnoho, ale čas se nachýlil a po 2 hodinách jsme se 
museli rozloučit. V závěru Kateřina vyslovila své přesvědčení, že pokud volební 

výsledek opozičních uskupení proti stranám současné bandy bude natolik 
výrazný a přesvědčivý, tak si jej nedovolí zpochybnit ani jejich korespondenční 
volbou.  
      A já k tomu dodávám, že dobrý výsledek nám, samozřejmě, sám do klína 
nespadne. O ten se musíme zasloužit. Každý dle svých možností. Výsledky 
loňských eurovoleb a krajských voleb to jasně potvrzují. Je jen na nás všech, co 
pro zopakování těchto výsledků uděláme my sami. 
      Na cestě domů jsme probrali průběh a závěry koordinační schůzky 
k zabezpečení důstojných oslav  v Praze u příležitosti 80. výročí ukončení 2. 
světové války.  Zároveň jsme také hodnotili tuto skvělou akci nymburských 
komunistů.  
      Touto cestou děkuji Zdeňku Milatovi a jeho partě za vše, co dělají pro 
stranu, pro STAČILO!, ale i obyčejné občany, a již dnes se těším na další brzké 
setkání s nimi.  

                                                                                            Vladimír  Duník       
 

Nejen lídrovi KSČM paní Kateřině Konečné 

 
     Předem se omlouvám za smělost. Ale řekl jsem si, že třeba mohu pomoci 
s nějakými svými postřehy a zkušenostmi zejména z doby, kdy jsem byl 
policistou. 
     Při své profesi jsem rád studoval bezpečnostně právní studia, mezinárodní 
vztahy a geopolitiku. 
     V emočně vypjatých interview v mediích se mnohdy zapomíná na pojmy. 
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     V oblasti bezpečnosti je potřeba zdůraznit rizika a nárůst vnitrostátní trestné 
činnosti s nárůstem cizinců. Týká se to tedy vnitřní bezpečnosti. Pan Rakušan 
není ochoten přidat policistům na zlepšení situace ve vnitřní bezpečnostní 
situaci, ale v rámci falešné definice vnější hrozby z Ruské federace, která na 
to nemá kapacity a ani myšlenky, je ochoten posílat miliardy z peněz českých 
občanů na zbrojení Ukrajiny a tedy neukončení ozbrojeného konfliktu.  
    K vnější bezpečnosti. Již Winston Churchill si na Jaltské konferenci uvědomil, 
že jde o jednání pouze dvou velmocí, USA a Ruska. Tedy ano, to je prostě 
geopolitický fakt. O Ukrajině budou jednat USA a RF. A zaplať Pánu Bohu, že    
o míru. Co naši „lídři“ říkají, je světu jedno. Náš úspěch by byl, mít zástupce při 
jednáních o míru a přestat vyhazovat peníze neznámo komu a kam na Ukrajině.  
Kde je česká diplomacie při jednání o míru? Měli bychom se omluvit nejbližším 
sousedům, Slovákům. Kritika jejich politiky našimi představiteli politickými            
i uměleckými, je často nemístná. To pan Fico je přizván k důležitým 
geopolitickým jednáním jako lídr za svůj stát obhajující jeho zájmy. Nikoliv pan 
Fiala (raději bez komentáře).    
   Například se zde řeší tzv. nelegální migrace a každý se chvástá tím, jak s ní 
zatočí. Zde je zavádějící pojem ,,nelegální migrace“. Migrace byla nejen 
panem Rakušanem již legalizována. Tedy podstatný problém již začíná s tzv. 
legálními migranty, nikoliv nelegálními. A podobně- jak se to dříve při zániku 
ČSSR stalo s Vietnamci, zmiňuji níže, se to pravděpodobně stane České 
republice později. Totiž západní velmoci a jejich voliči se budou chtít migrantů 
zbavit a ti v rámci ,,volného pohybu osob“, jehož cílem nebylo až tak cestování 
Čechů, se přesunou legálně do ČR.  

(zkráceno, první část) Marcel Drbohlav 
 

Zhodnocení snah o zbrojení 

 
Úvodem musím konstatovat, že dnes chrastí zbraněmi země, které nejsou 
ohrožovány, ale agresor. Mně osobně uráží velmi často zmiňovaný nedostatek 
peněz na zbrojení. Pokud by to bylo opodstatněné, tak by společnost měla mít 
vždy dost prostředků. Dnes je situace taková, že zbrojit chtějí zfanatizovaní 
hlupáci a nebo úplatní. Zamyslet se je třeba nad strukturou zbraňových 
systémů. Dnes je jasné, že neustále zmiňované F35 jsou zbraně výslovně 
útočné, a proto v naší obranné armádě nemají opodstatnění. Ve válečném 
konfliktu na Ukrajině se ukázalo, že nějaká děla, tanky a obrněnci nemají  
v moderním boji místo. Začala éra dronů. Musím zmínit pravidla zbrojení, která 
se nemění od dávnověku. Když pracně vyvinete nějakou zbraň za obrovské 
peníze, tak si můžete být jisti, že protizbraň  bude na světě coby dup a za 
směšnou cenu. Z tohoto pro přemýšlející vyplývá, že nějaké protiraketové 
deštníky a jiné zbraňové systémy na ochranu obyvatelstva jsou pouhou 
chimérou. Jediná ochrana spočívá v mezinárodní spolupráci mezi národy 
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příkladem. Můžeme dnes říci, že země, které vyvážejí své pořádky do světa, 
nemají doma uklizeno v žádném případě.  
                                                                                                         Pavel Landa 
 

Mírová jednání 

Se zájmem sleduji „zasvěcená vyjádření“ k mírovému americko-ruskému 
jednání v Riadu a následující válečnické truckonferenci, sbubnované narychlo 
do Paříže francouzským prezidentem Macronem. Takzvaní „političtí 
komentátoři“ se předhánějí ve fabulování jejich obsahu a cílů, případně kdo na 
ně byl či nebyl pozván. USA jsou napadány za nepozvání Zelenského a 
zástupců EU, zatímco u pařížské schůzky se o nepozvání zástupců USA nebo 
Ukrajiny cudně mlčí. Takže proč nebyli ti či oni pozváni a o co na těchto dvou 
fórech vlastně šlo? 
Začnu Riadem. 
si nejdůležitějším tématem riadského jednání na nejvyšší úrovni mezi USA        
a Ruskou federací byla bezesporu budoucnost rusko-amerických vztahů, 
znovunavázání diplomatických styků a návrat k vzájemně výhodné ekonomické 
spolupráci. Předpokládám, že se probíralo i téma možnosti společného využití 
surovinových zdrojů na bývalých ukrajinských územích, obsazených Ruskou 
federací a samozřejmě došlo i na podmínky, za nichž by bylo kremelské vedení 
ochotno ukončit válečné operace a stanoviska, která k válce na Ukrajině           
a možnostech jejího ukončení zaujímá Trumpova administrativa. 
     „Nepozvání“ EU k jednacímu stolu v Riadu bylo naprosto logické, a to hned 
ze dvou důvodů. Za prvé, EU a evropských zemí NATO se týkalo jen minimum 
projednávaných témat. A za druhé – kdo by se vlastně měl těchto jednání 
zúčastnit? Vedení EK? I když se tak snaží navenek tvářit, nereprezentuje 
členské státy EU, které mají, aspoň zatím, stále ještě svou samostatnost           
a svrchovanost. EK nemá ani atributy, ani výkonné orgány nebo pravomoci 
skutečného státu a stále platí slova Henriho Kissingera ze sedmdesátých let: 
„Komu mám zavolat, když chci mluvit s Evropou?“ 
     Měli se snad jednání zúčastnit představitelé jednotlivých států EU? Kterých 
konkrétně? Jednání se zemí EU prakticky netýkalo, a většina z nich navíc 
nedávno absolvovala bezpečnostní konferenci v Mnichově, kde nic rozumného 
ani k bezpečnosti EU, ani k ukončení války na Ukrajině nevymysleli. A je tu 
ještě jeden moment. USA jako vedoucí země NATO vlastně na tomto jednání 
reprezentovala celou alianci. Tak proč zvát ještě někoho dalšího? 
     A teď pár slov k pařížské schůzce. O čem asi jednala nestejnorodá partička, 
narychlo svolaná do Paříže prezidentem Macronem? Proč se vlastně sešla tato 
podivná sbírka politických figurek, tvořená vedle prezidenta Macrona i šéfkou 
EK Leyenovou, generálním sekretářem NATO Ruttem a premiéry Německa, 
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Polska, Itálie, Španělska, Nizozemska, Dánska a (kupodivu) i představitelem 
britské koruny, premiérem Keirem Starmerem? 
     Samozřejmě nejednali o míru. Naopak. Domlouvali se, jak sehnat peníze, 
zbraně a munici na další pokračování bratrovražedné války mezi Ruskem          
a Ukrajinou, a také jak povzbudit Zelenského, aby neztratil nervy a hrál dál svou 
životní roli velkého státníka a bojovníka proti rozpínavosti Ruska.  
Řešili také možnost vyslání vojáků armád evropských zemí na ukrajinské 
válčiště. Zásadní otázkou ovšem je, proč. 
     Stejně jako Riad, i jednání v Paříži mělo dvě témata. To vedlejší jsem už 
nastínil. Jak zajistit pokračování války na Ukrajině. Ale jaké bylo hlavní téma, 
objasňující až nepochopitelnou umanutost účastníků válkou a zabíjením? 
Vysvětlením je zdánlivě nepochopitelná přítomnost Starmera a dánské 
premiérky. Jednalo se totiž o zajištění britského přístupu ke zdrojům surovin. 
Británie přece sotva před pár dny dostala jako součást smlouvy o stoleté 
vojenské spolupráci s Ukrajinou od prezidenta Zelenského dar v podobě 
dodatku o právu na využití nerostného bohatství Ukrajiny. Včetně jeho ložisek   
v oblastech, obsazených ruskou armádou. Přece nebude pomáhat nějaké 
východoevropské zemi, na které jí jinak vůbec nezáleží, jen tak zadarmo. 
     A proč byla přítomna dánská premiérka? Stejně jako ukrajinské zdroje, 
zajistila si svého času Británie v Grónsku výhradní licence na těžbu obrovského 
nerostného bohatství největšího ostrova světa. A stejně jako v případě Ukrajiny, 
jejíž nerostné zdroje si nárokuje americký prezident Trump, i tady Británie 
najednou narazila na fakt, že obrovské zisky, na které měly zálusk banky           
v londýnském City, by mohly skončit v amerických rukách. Navíc to vypadá, že 
díky Trumpovi přijdou britské banky ještě o další zdroj peněz, Kanadu. 
Členskou zemi Commonwealthu, bohatě dotovanou americkými penězi              
a exploatovanou britskými firmami. A to je nepřípustné. Proto šéf NATO, šéfka 
EK, členové potenciální Koalice ochotných a dánský premiér. Bylo potřeba 
sladit noty a vymyslet narychlo kroky, jak USA zabránit v naplnění Trumpových 
plánů. K tomu tahle parta, samozřejmě, nepotřebovala nikoho dalšího. Dokonce 
ani českého premiéra Petra „Supermana“ Fialu. 
     Je ale Británie schopná zajistit místo USA financování války na Ukrajině? 
Určitě ano. Dokáže dokonce zorganizovat skupinu zemí, ochotných vyslat na 
Ukrajinu vojáky a zajistit eskalování konfliktu až do úrovně otevřené války           
s evropskými členskými zeměmi NATO. Nedokáže ale zajistit porážku Ruska     
a získat přístup k ukrajinským zdrojům, pokud Trump odmítne hrát její hru „na 
pátý článek severoatlantické smlouvy“ a odmítne se na této válce podílet. 
     Proto ta snaha co nejrychleji vytvořit paralelní systém financování války 
evropskými penězi bez ohledu na obyvatele evropských zemí, proto ta snaha 
vytvořit urychleně „koalici ochotných idiotů“, schopných poslat své občany 
umírat pro britské zájmy na Ukrajinu. Samozřejmě bez britské účasti – je to 
přece věc EU, a oni jsou mimo. EU s Británií za zády dokáže pokračovat ve 
válce bez USA, ale v žádném případě nedokáže porazit Rusko a zabránit mu     
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v dosažení všech deklarovaných cílů. Jediné, čeho může dosáhnout, je ničivá 
válka na území východní Evropy. Jenže La Manche není oceán a Orešnik 
dosáhne City za 17 minut po vypuštění. Takže vedení EU, evropských zemí 
NATO i britští občané mají o čem přemýšlet. 
                                                                                                Jaroslav Štefec 
 

Zamyšlení nad budoucími ekonomikami světa 

  
    Po zvolení Trumpa, hroucení se západoevropského experimentu na Ukrajině    
a vznikání protiváhy, kterou reprezentují země BRICS, se množí teorie o léčení 
ekonomik.  
     Nemohu se zbavit pocitu, že se nikdo nepoučil. Uvalování embarg a cel,       
o kterých dnes všichni mluví, podle mě skončí fiaskem. Státy se chovají jako 
majitel domu, který sám nic neumí, ale dokáže si půjčit a nechá si vše udělat od 
jiných, včetně pověšení obrázků. Co se po čase stane, nemusím konstatovat.  
Dnešní garnitura neustále mluví o zvyšování výdajů na zbrojení. Podle mého 
nejde ani o bezpečnost, ale o byznys. Oni žijí v iluzi, že zbrojení nastartuje 
ekonomický zázrak, který stvořil americký úspěch. Zapomínají na to, že 
Amerika dostala vše zaplaceno, a že některé země splácely donedávna.  
     Jsem doslova alergický na přilákávání investorů.  Cožpak jsme se ještě 
nepoučili z vývoje po roce 1990? Díky investorům ze západu nám v podstatě 
nepatří stěžejní ekonomika, ale jsme příštipkáři.  
     Co je třeba udělat, nespoléhat na spasitele, ale hnout zadkem, méně 
spotřebovávat. Investovat do vlastních technologií, obchodních řetězců  
a vyburcovat vlastenectví, neboť bez něho to nezvládneme.  
     Nemohu si nevzpomenout na Karla Svobodu, který vydělal v Německu velké 
peníze, které ho Němci donutili utratit v Německu.  
     Obrovský problém jsou dotace. Jistě tvořeny v dobré víře, ale byly zneužity. 
Firmy se začaly chovat tak, že čerpání peněz z cizí kapsy způsobilo, že nejde  
o efektivitu, důvtip, ale o snadný zisk. To se táhne naší ekonomikou, a je s tím 
nutno skoncovat.  
     Tyto moje teze se samozřejmě nebudou líbit požitkářům, kteří jezdí  
v amerických či v německých vozech a každoročně dávají vydělat v letoviscích 
po celém  světě.  
     Vláda, která je schopna utratit neskutečné peníze za stíhačky F-35 a chce 
přilákávat investory, je vláda sabotérů. Jinak se to nedá definovat.  
     A nyní malé shrnutí. Stát samozřejmě musí obchodovat s ostatními, neboť 
spoustu komodit prostě nemůže nahradit, ale obchod za každou cenu se často 
stává zabijákem. Spoléhání na cizí, se často nevyplácí jak v rodině, tak mezi 
státy. 
                                                                                                           Pavel Landa 
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Když dva dělají totéž, není to totéž 

 
Den po besedě s Katkou Konečnou v Nymburce  jsem se zúčastnil 
v Čelákovicích v restauraci U Unionu debaty se zástupci a kandidáty SPD          
a PRO, Marií Pošarovou, Jindřichem Rajchlem a moderátorkou pořadu „Aby 
bylo jasno“ Kateřinou Dostálovou. 
     Na rozdíl od nymburských pořadatelů místní organizátoři zabezpečení akce 
hrubě podcenili. I když jsem do restaurace přišel půl hodiny před začátkem, tak 
jsem stačil obsadit jedno z posledních míst v oddělených prostorách restaurace. 
Velkým problémem byla skutečnost, že pořadatelé nezajistili ozvučení 
mikrofonem, takže až na J. Rajchla, obě dámy nebyly prakticky slyšet. Besedu 
svým neomaleným chováním narušovali i štamgasti v přilehlé místnosti              
a k dovršení všeho ještě i občané, kteří, aby alespoň něco viděli a slyšeli, tak si 
stoupli před diskutující hosty, takže už jsme nejen neslyšeli, ale ani neviděli. 
     V úvodu krátce vystoupili všichni hosté. Přítomné seznámili se svým 
programem a záměry, se kterými do voleb předstupují. Spolu s Majkou 
Princovou a několika dalšími občany u našeho stolu jsme konstatovali díky J. 
Rajchlovi,  který se snažil svým silným hlasem překřičet hluk v místnosti, že mu 
můžeme poděkovat za představení programu,  který téměř do všech 
podrobností okopírovali od programu KSČM a  STAČILO!  
      Poté pořadatelé vyzvali občany k diskusi. Protože pořadatelé nezajistili 
ozvučení, tak jsme neslyšeli ani dotazy a kromě Rajchla ani odpovědi na ně.  
Asi po hodině otrávená Majka odešla na vlak, já jsem setrval až do konce 
besedy. Ale odcháze jsem se smíšenými pocity. První  byl pozitivní, že 
v případě úspěšného výsledku STAČILO!, se  po volbách rýsuje potenciální 
partner a spojenec pro spolupráci a prosazování našich záměrů. Druhý  byl 
negativní a pro mě velmi znepokojující, neboť jsem si uvědomil, že toto 
uskupení bude v předvolební kampani naším největším soupeřem 
v přesvědčování občanů.   
       O to více úsilí a práce v terénu nás čeká v nadcházející předvolební 
kampani, abychom náš návrat do Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR,dotáhli 
do vítězného konce. 

Vladimír  Duník  
 

Placení členských příspěvků (ČP) a  mimořádných členských 
příspěvků MČP na účet OV KSČM Praha-východ 

číslo účtu:  4039201/0100 
variabilní symbol:    číslo organizace a rok, za který se platí 
do textu transakce: ČP nebo MČP – od koho  jméno, případně číslo ZO a za 
jaké období. 
U MČP maximálně 1.000 od jedné osoby
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TRANSPARENTNÍ ÚČET HNUTÍ STAČILO 
2403016030/2010 

Příspěvky ze státního rozpočtu, příjmy z darů a jiných bezúplatných plnění 
(transparentní účet pro zasílání darů – pozor, ze zákona je nutné popsat 

transakci slovem „DAR, jméno, příjmení, datum narození“). 

 
Významná historická výročí v dubnu 

  4.4.1949          byl ve Washingtonu podepsán Severoatlantický pakt (NATO) 
  5.4.1945           byl vyhlášen Košický vládní programem 
  7.4.1919           vznik bavorské republiky RAD 
10.4.1944           byla československá brigáda v SSSR rozšířena na 1.  
                           československý armádní sbor 
12.4.1961           vzlet prvního člověka do vesmíru - Jurij Alexejevič Gagarin 
14.4.1936           VII.sjezd KSČ vyzval k vytvoření lidové fronty 
duben 1949        jednání o církevní otázce vedlo ke konfliktu mezi vládou a 
                           katolickou církví 
duben 1939        vznik čs.vojenské jednotky v Polsku 
pol.dubna 1944  III.ilegální ÚV KSS přijal směrnice k aktrivizaci českého odboje 
16.4.1886           se narodil Ernst Thälmann 
17.-20.4.1964     proces s bývalým ministrem vnitra Rudolfem Barákem  
17.4.1969           plenární zasedání ÚV KSČ, na kterém byl odvolán z funkce 
                           A.Dubček a zvolen G.Husák, zahájen proces normalizace 
19.4.1945           nacisté vypálili osadu Ploština a její obyvatele zmasakrovali za 
                           podporu partyzánů 
22.4.1870           se narodil V.I.Lenin (+21.1.1924) 
26.4.1937           bombardování baskické obce Guernica legií Kondor 
        1986           vybuchla atomová elektrárna Černobyl v SSSR 
30.4.1883           se narodil spisovatel Jaroslav Hašek 
         

 

Společenská kronika 

 

V měsíci dubnu 2025  neslaví žádný z našich členů kulaté či půlkukaté  
životní výročí. 

              

 

Zpravodaj vydává OV KSČM Praha-východ. Naše web stránky: tresnicka.kscm.cz 

Elektronická pošta:ov.prvych@kscm.cz, Telefon 222 897 460 nebo mobil 725 646 019 
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